
BiH: Korak bliže ka izgradnji TE Gacko 2

Vlada RS i kineska kompanija “Dongfang Electric Corporation Limited” potpisali su danas u
Banjaluci memorandum o saradnji i razumijevanju po pitanju izgradnje termoelektrane (TE)
Gacko 2 instalisane snage do 350 MW, čime je načinjen prvi zvaničan korak u pravcu
realizacije ovog projekta, od izuzetnog značaja za RS.
Nosilac ovog projekta biće “Elektroprivreda RS” (ERS), odnosno njeno zavisno preduzeće
Rudnik i termoelektrana (RiTE) Gacko, tako da će TE Gacko 2 biti u stoodstotnom vlasništvu
RS, dok je kineska strana izrazila spremnost da putem jedne od kineskih državnih banaka
obezbijedi povoljna kreditna sredstva i svojim ogromnim iskustvom učestvuje u radovima.
Petar Đokić, ministar industrije, energetike i rudarstva RS, rekao je da kineska kompanija
ima veoma pozitivno iskustvo stečeno na ovim prostorima i to u uspješnoj realizaciji
izgradnje TE Stanari, što je i opredijelilo Vladu RS da prihvati i iskaže spremnost na
saradnju s ovom kompanijom. On je kazao da postoji realna potreba da se u Gacku uz
postojeći termo-blok Gacko 1, izgradi novi, koji bi trebalo da bude u kapacitetu 300-350
megavata instalisane snage.
“Prema svim ranijim procjenama, tamo postoje dovoljne količine uglja da se u budućnosti
može izgraditi još jedna TE i da ona može nesmetano raditi. To je za nas najvažnija činjenica
s kojom se ulazi u ovu aktivnost”, rekao je Đokić i dodao da će najvažnija komponenta biti
uslovi za finansiranje. Naveo je da sa kineske strane postoji spremnost da obezbijede
finansijska sredstva za realizaciju ovog projekta na kreditnoj osnovi, po vrlo prihvatljivim
uslovima za RS, odnosno ERS.
“Da bi se dalje mogle odvijati aktivnosti, pristupiće se izradi adekvatnih studija izvodljivosti i
ekonomske opravdanosti na osnovu čega će se stvoriti osnovni preduslovi da se ide dalje u
realizaciju ovog projekta”, rekao je Đokić. Dodao je da će u narednom periodu biti formiran
poseban stručni tim, sastavljen od najstručnijih ljudi iz ERS, koji će zajedno sa stručnim
timom “Dongfanga” raditi na realizaciji ciljeva iz memoranduma.
Đićao Han, potpredsjednik kompanije “Dongfang”, rekao je da ova kompanija trenutno
izvodi projekte u više od 40 zemalja svijeta, te da su do sada imali vrlo uspješnu saradnju s
RS, u projektu TE Stanari.
“Zahvaljujem Vladi RS i predsjedniku RS Miloradu Dodiku i narodu RS koji nam pružaju
veliku podršku”, rekao je Han i dodao da je potpisivanje memoranduma pokazalo da obje
strane imaju spremnost i želju da kvalitetno i što bolje bude realizovan projekat u Gacku.
Dodao je da će koristiti svoje najbolje tehnologije i iskustvo, te najpovoljnije finansijsko
rješenje, što će biti još veći doprinos ukupnoj saradnji Kine i RS. Branislava Milekić,
generalni direktor ERS, rekla je da će investitor na ovom projektu biti RiTE Gacko, koji je
već u postupku odabira konsultanta za izradu studije izvodljivosti. Dodala je da su zahtjevi
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investitora realizacija termo-bloka od 300-350 megavata, sa vrlo visokim stepenom
iskoristivosti energenta, odnosno visokim ekološkim standardima.
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